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P r o t o k ó ł  Nr XXXI.2018 
 

z sesji Rady Gminy Raciąż, która odbyła się 
w dniu 9 marca 2018r. w sali konferencyjnej 

Urzędu Gminy Raciąż, ul. Kilińskiego 2. 
 

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 10:00, zakończono o godz. 13:00. 
 
Na stan 15 radnych, obecni byli wszyscy radni.  
 

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli: 
 

1/ Ryszard Giszczak – Wójt Gminy Raciąż; 
2/ Barbara Rumianowska – Skarbnik Gminy; 
3/ Gabriela Kowalska – Sekretarz Gminy; 
4/ Kierownicy Referatów i jednostek organizacyjnych; 
5/ Sołtysi – wg załączonej listy obecności 
6/ Przedstawiciele lokalnej prasy; 
7/ Mieszkańcy Gminy Raciąż 
oraz zaproszeni goście: 
- Lech Chybała – Powiatowy Lekarz Weterynarii; 
- Damian Karwowski – ODER Poświętne; 
- Pani Elżbieta Grodkiewicz – radna Powiatu Płońskiego; 
- Pani Elżbieta Kuźniewska – radna Powiatu Płońskiego; 
- Pan Jan Mączewski – Przewodniczący Rady Powiatu 
 
Przebieg obrad: 
 
Pkt 1. 
  
 Pan Jarosław Jaworski – Przewodniczący Rady Gminy otworzył obrady XXXI 
sesji Rady Gminy, powitał wszystkich zebranych oraz oświadczył, że na posiedzeniu 
obecni są wszyscy radni, jest kworum władne do podejmowania prawomocnych 
uchwał. 
 
Pkt 2. 
 
 Przewodniczący Rady Gminy przedstawił proponowany porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Ustalenie porządku dziennego obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXX sesji Rady Gminy. 
4. Zgłaszanie pytań i wniosków.   
5.  Przedłożenie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 
poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez 
Gminę Raciąż.           
                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                 
6. Rozpatrzenie projektów uchwał: 
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    1) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raciąż; 

    2) w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Raciąż na 2018 rok; 

    3) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Płońskiego; 

    4) w sprawie udzielenia Powiatowi Płońskiemu pomocy finansowej w formie 
dotacji celowej z budżetu Gminy Raciąż na dofinansowanie zakupu sprzętu                  
i aparatury medycznej  dla Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów Opieki 
Zdrowotnej w Płońsku; 
 
    5) w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami; 

    6) w sprawie górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, 
którzy pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości ciekłych oraz właścicieli 
nieruchomości, którzy są zobowiązani  zawrzeć umowę na odbieranie odpadów 
komunalnych; 
 
    7) w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Raciąż w 2018 roku; 
 
    8) w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu Współpracy Gminy Raciąż                      
z Organizacjami  Pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w ar. 3 ust. 3 
ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na lata 2018 – 2022; 

 
   9) w sprawie ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 
nauczycieli na 2018 rok  i maksymalnej kwoty opłat za kształcenie pobierane przez 
szkoły wyższe i zakłady kształcenia  nauczycieli; 
 
   10) w sprawie podziału Gminy Raciąż na okręgi wyborcze w wyborach do Rady 
Gminy; 
 
   11) w sprawie nieodpłatnego przejęcia przez Gminę Raciąż nieruchomości 
położonej w miejscowości Folwark-Raciąż, działka  nr ewidencyjny 1674/38 o pow. 
0,1550 ha; 
 
   12) w sprawie nabycia przez Gminę Raciąż nieruchomości położonych                                 
w miejscowości Jeżewo-Wesel działka nr 14/12 i działka nr 15/2 o pow. 0,2316 ha; 
 
   13) w sprawie ramowego planu pracy Rady Gminy Raciąż na 2018 rok; 
 
   14) w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy; 
 
   15) w sprawie podziału Gminy Raciąż na obwody głosowania oraz ustalenia ich 
numerów i siedzib  obwodowych komisji wyborczych 

                                                       
7. Wolne wnioski i zapytania. 

8. Zamknięcie obrad XXXI sesji Rady Gminy. 
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Ad.pkt 2. 
 
 Radni nie zgłaszali uwag ani wniosków do proponowanego porządku obrad. 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie, udział w głosowaniu wzięło 15 
radnych. 
 
Ad.pkt 3. 
 
 Protokół z poprzedniego posiedzenia został sporządzony i wyłożony do 
wglądu przed rozpoczęciem obrad, radni mieli możliwość zapoznania się z jego 
treścią. Przewodniczący Rady Gminy wniósł o przyjęcie protokółu, wniosek 
uzasadniając tym, że osobiście zapoznał się z jego treścią, która w pełni 
odzwierciedla przebieg obrad. Protokół został przyjęty jednogłośnie, udział w 
głosowaniu wzięło 15 radnych. 
 
Ad.pkt 4. 
 
        Pan Lech Chybała – Powiatowy Lekarz Weterynarii podziękował za 
zaproszenie na sesję, powiedział, iż chciałby omówić realne zagrożenie, występujące 
w Polsce – Afrykański Pomór Świń, na wschodzie Polski, ale przesuwa się w stronę 
Polski centralnej i zachodniej. Na terenie Mazowsza nie ma żadnego ogniska ASF               
u świń domowych, które były lub są wygaszone, co oznacza, że działania 
zabezpieczające są skuteczne. Zakażenia są stwierdzane u świń dziko żyjących,                    
z odstrzału, padłych, z wypadków komunikacyjnych. ASF nie dotyczy człowieka, 
ludzie nie są wrażliwi na zakażenie wirusem, w związku z czym choroba  ta nie 
stwarza zagrożenia dla zdrowia i życia. Choroba powoduje ogromne straty 
gospodarcze, w hodowli, w przemyśle mięsnym, a także są ogromne koszty 
likwidacji ognisk choroby. Wirus odporny jest na temperaturę i zamrażanie. 
Najczęstszym sposobem zakażenia zwierząt jest bezpośredni i pośredni kontakt ze 
zwierzętami zakażonymi. W przypadku terenów o wysokim zagęszczeniu 
gospodarstw utrzymujących świnie, rozprzestrzenianie się wirusa miedzy 
gospodarstwami jest stosunkowo łatwe za pośrednictwem osób odwiedzających 
gospodarstwo, jak również przez zakażoną paszę, wodę, wyposażenie oraz 
skarmianie zwierząt odpadami domowymi. Obecnie liczne ogniska ASF występują 
na terytorium Federacji Rosyjskiej, Białorusi, również na Ukrainie i Litwie. 
 Działania polegają na tym, aby zbierać szczątki i usuwać ze środowiska, 
zgłaszać przypadki padłych zwierząt, ważna jest również redukcja populacji dzika. 
Choroba zwalczana jest z urzędu, rolnikowi przysługuje odszkodowanie w przypadku  
zgłoszenia choroby zakaźnej. Należy zapobiegawczo zabezpieczyć gospodarstwo, 
np. maty odkażające. Nie ma zakażenia z powietrza, jak np. w przypadku ptasiej 
grypy. 
 W przypadku podejrzenia choroby zakaźnej, posiadacz zwierząt jest 
zobowiązany do natychmiastowego zgłoszenia do powiatowego lekarza weterynarii, 
Lub właściwego organu samorządu terytorialnego (wójta, burmistrza). 
 
Pan Sławomir Jarkowski – sołtys Nowego Gralewa pytał, czy jest możliwość kontroli 
handlarzy mięsem, towarem nierejestrowanym. 
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Lekarz wet. odpowiadał, że za nielegalną działalność – obrót żywnością – kary są 
duże, tam gdzie dostajemy sygnał przeprowadzamy kontrole. Weterynaria korzysta 
z wykazów ARiMR. 
 
Mieszkaniec Gminy pan Grzegorz Pawlak pytał, czy jest dofinansowanie dla rolnika 
do hodowli i do bioasekuracji. Czy Rada Gminy przewiduje pomoc finansową dla 
rolników posiadających hodowlę trzody, aby zabezpieczyć gospodarstwo przed ASF. 
 
Lekarz wet. odpowiadał, że koszty bioasekuracji należą do rolnika, trwają rozmowy 
o zapomogach dla rolników.  
Pan Lech Chybała zwrócił uwagę na jeszcze jeden problem – stosowanie 
antybiotyków w hodowlach. Antybiotyki są w mięsie, mleku, ludziom grozi 
lekooporność. W woj. Lubelskim przeprowadzono kontrolę na zawartość 
antybiotyków, wyniki są zatrważające. 
 
 Przewodniczący Rady Gminy również odpowiadał na pytanie Pana Pawlaka – 
podczas obecnej sesji będzie podejmowana uchwała w sprawie zmian uchwały 
budżetowej na 2018 rok i w propozycjach zmian nie przewidujemy żadnej pomocy 
dla hodowców trzody chlewnej. Tak naprawdę na naszym terenie temat ASF nie 
istnieje, dlatego mówimy o bioasekuracji i jeżeli się do niej zastosujemy, to wirus 
do nas nie trafi. 
 
 Pan Damian Karwowski z MODR – Oddział Poświętne mówił o składaniu 
wniosków o dopłaty obszarowe za pośrednictwem internetu e-wniosków. Oferował 
pomoc przy zakładaniu loginów. W dniu 20 marca 2018r. o godz. 10:00 odbędzie 
się szkolenie na temat składania wniosków, w sali konferencyjnej Urzędu Gminy 
Raciąż. 
 
Pani Elżbieta Grodkiewicz powiedziała, że dużo rolników nie dostało jeszcze dopłat, 
czy można to jakoś przyspieszyć. 
 
Radny – Krzysztof Sikorski pytał o plan likwidacji transportu pasażerskiego lokalnego 
PKS w Płońsku oraz o nocną i świąteczną pomoc medyczną w Raciążu. 
 
Sołtys Sławomir Jarkowski pytał o wymianę pieców c.o., czy są jakieś nowe 
informacje. 
 
Radny – Eugeniusz Lewandowski – wniósł o zamontowanie progów zwalniających 
na drodze w Kodłutowie. 
 
Pani Jolanta Goszczyńska z Uniecka pytała, co z budową chodnika w Uniecku. 
 
 Pan Grzegorz Pawlak pytał, skąd taka oszczędność w budżecie Gminy –                     
5 mln zł. Następuje wyprzedaż budynków po byłych szkołach, po zaniżonych 
cenach, czy nie lepiej zagospodarować te nieruchomości. Ponadto Pan Pawlak pytał, 
dlaczego na budynku Urzędu nie było wywieszonej flagi, 1 marca w dniu żołnierzy 
wyklętych. Kolejny zgłoszony problem dotyczył rodziny z małym dzieckiem, która 
znajduje się w bardzo trudniej sytuacji życiowej, pan Pawlak zwrócił się o pomoc tej 
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rodzinie, np. zabezpieczenie lokalu socjalnego. Pan Pawlak pytał, czy Wójt zamierza 
kandydować w najbliższych wyborach samorządowych, taką informacje czytał                      
w wywiadzie zamieszczonym w „Głosie Raciąża”, z zapewnieniem, że trzeba 
budować drogi i zakończyć budowę zalewu. 
 
 Pani Elżbieta Grodkiewicz odpowiadała, że jest duże zaniepokojenie                             
w związku z dworcem PKS, dworzec został sprzedany spółce „Mobilis Group” , teraz 
okazuje się, że spółka likwiduje oddziały w wielu miastach. Linie dochodowe przejmą 
prywatni przedsiębiorcy, jest obawa o transport lokalny. Umowa z Mobilis jest do 
30.06.2018r. Starostowie prowadzą rozmowy na ten temat, ale nie maja wpływu na 
decyzje spółki. Są czynione starania, żeby młodzież miała czym dojeżdżać do szkół. 
 Pani Elżbieta Grodkiewicz poinformowała, że do Starostwa wpłynęło pismo               
z NFZ – zaktualizowany plan ratownictwa medycznego, jesteśmy pozbawieni lekarza 
w karetce (zespół S), będą karetki tylko z obsadą pracowników medycznych (zespół 
P), lekarze pracujący w karetkach z dniem 1 marca otrzymali wypowiedzenia. Zarząd 
Powiatu złożył protest na takie postanowienie, na ręce Wojewody Mazowieckiego. 
 
Przewodniczący Rady Gminy  powiedział, miejmy nadzieję, że uda się uratować 
dworzec PKS, choć to jest trudna sprawa, ale próbować trzeba. Duże pole do 
działania ma tu miasto Płońsk. 
 
 Wójt Gminy potwierdził, że będzie kandydował na wójta w najbliższych 
wyborach samorządowych. Sesja to nie miejsce na dyskusję o wyborach. Odnośnie 
dnia żołnierzy wyklętych Wójt powiedział, że nie ma powodu do wywieszania flag, 
jesteśmy samorządem, działamy ponad partiami. Jeżeli będzie to święto państwowe, 
będziemy wieszali flagi. Wójt Gminy powiedział, iż w jego odczuciu to gloryfikowanie 
wszystkiego – a nie wszystko było w porządku. 
 Odnośnie pieców c.o. Wójt powiedział, że obwarowania są takie, że u nas nie 
ma takich domów. WFOŚ zmienia strategię, szczegółowe uzgodnienia będą. 
 Chodnik w Uniecku, 168 mb – Wójt powiedział, że po dostarczeniu 
dokumentacji, Gmina zrobi chodnik za 30.000,-zł. 
 Wójt Gminy odniósł się do nadwyżki budżetowej Gminy, nadwyżka pochodzi 
z oszczędności i gospodarności lub pieniądze zostają, bo coś nie zostało zrobione, 
nie ma to nic wspólnego z wyborami. Drogi są priorytetem nadal, ale nie wyłączność. 
Na zalew mamy wszystkie uzgodnienia, w tym roku wystąpimy o pozwolenie na 
budowę. Nasz udział w budowie zalewu jest znaczący, będziemy się ubiegać o środki 
z zewnątrz. 
 Wójt Gminy mówił, że dotarła do niego anonimowa informacja, że Gmina nie 
daje na swoje drogi, tylko daje Powiatowi. Wójt wyjaśniał, że trzeba mieć partnerów 
finansowych, żeby dostać dofinansowanie, powinno tak być, Powiat nie ma 
pieniędzy, w tej sytuacji trzeba robić wspólnie. 
 Odnośnie sprzedaży budynków po byłych szkołach, Wójt wyjaśniał, że aby 
mogła nastąpić sprzedaż musi być wycena obiektu, w pierwszym przetargu nikt się 
nie zgłosił, dlatego została obniżona cena o 25%,  w drugim przetargu również nikt 
się nie zgłosił i też została obniżona cena o 50%. Ponadto Wójt Gminy stwierdził, 
że o sprzedaży, czy zakupie nieruchomości decyduje Rada Gminy. Remont obiektu, 
w którym kierunku remont, Gminie nie wolno prowadzić działalności gospodarczej, 
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remont budynku – to bardzo duże pieniądze. Na wszystkie zbycia i nabycia są 
uchwały Rady Gminy. 
 Wójt Gminy odniósł się również do informacji o trudnej sytuacji rodziny                    
z małym dzieckiem, obiecał ustalić szczegóły oraz wyjaśnić sytuację. 
 
Odnośnie chodnika w Uniecku – wypowiedział się radny Eugeniusz Ptasik, 
powiedział, że na chodnik w Koziebrodach czeka 9 lat, a Pani Goszczyńska przyszła 
w grudniu i chce chodnik, po którym będzie chodziło dwoje dzieci. 
 
Ad.pkt 6. 
 
 Pani Barbara Rumianowska – Skarbnik Gminy przedstawiła projekty uchwał 
w sprawach: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej oraz zmian uchwały 
budżetowej na 2018 rok. 
 
(Projekty uchwał w załączeniu do protokółu – załącznik nr 1 i 2) 
 

 Pani Skarbnik wyjaśniała, że w WPF wprowadzono przychody w kwocie 
5.127.678,25 zł. – jest to nadwyżka budżetowa za rok 2017. 
Wójt Gminy proponował środki z nadwyżki budżetowej przeznaczyć na drogi; 
- na przebudowę drogi gminnej Kraszewo Podborne – 500.000,-zł.; 
- na przebudowę drogi gminnej Szapsk-Błonie – 350.000,-zł. 
- na przebudowę drogi gminnej nr 301084W Szczepkowo – Sobocin – 700.000,-zł. 
- na przebudowę drogi gminnej nr 301031W Kocięcin Brodowy – Kocięcin-Tworki –  
  600.000,-zł.; 
- na przebudowę drogi gminnej nr 301026W Koziebrody – 287.545,25 zł. 
- na przebudowę drogi gminnej Żukowo-Strusie – 170.000,-zł. 
- na przebudowę drogi gminnej nr 301050W Nowe Młodochowo – Niemczewo 
  450.000,-zł. 
- przebudowa drogi gminnej nr 301017W Jeżewo-Wesel – 600.000,-zł. 
- przebudowa drogi gminnej Kaczorowy III – 300.000,-zł. 
- przebudowa drogi gminnej nr 301022W Unieck – Maryśka oraz nr 301023W  
  Unieck  - środki własne 828.249,00 zł., całkowity koszt – 1.301.665,00 zł. (Gmina 
  składa wniosek o wsparcie unijne na to zadanie); 
- pomoc finansowa dla Powiatu Płońskiego na dofinansowanie zadania przebudowa 
  drogi powiatowej Młodochowo – Raciąż – 225.000,-zł. 
 Komisje Rady Gminy pozytywnie zaopiniowały wniosek SP ZZOZ w Płońsku      
o pomoc finansową na zakup sprzętu medycznego – 10.000,-zł. 
Również z nadwyżki proponuje się 200.000,-zł. przeznaczyć na zakup samochodu 
pożarniczego dla jednostki OSP w Uniecku. 20.000,-zł. na zakup lamp LED dla 
Żukowa-Wawrzonki oraz 55.000,-zł. na remont i wyposażenie świetlicy w 
Szczepkowie. 
Proponuje się również część nadwyżki przeznaczyć na remont i rozbudowę świetlicy 
wiejskiej w Kraszewie-Gaczułtach – 261.000,-zł. oraz budowę infrastruktury 
sportowej w Kraszewie-Czubakach i Uniecku (pod warunkiem, że uda się uzyskać 
dofinansowanie na powyższe cele). Gmina składa wniosek do Samorządu 
Województwa Mazowieckiego w ramach Mazowieckiego Instrumentu Wsparcia 
Infrastruktury Sportowej MAZOWSZE 2018. 
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Radni nie zgłaszali uwag, ani innych propozycji zmian. Uchwały zostały podjęte 
jednogłośnie, udział w głosowaniu wzięło 15 radnych. 
 
 Następny projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 
Powiatu Płońskiego również przedstawiła Skarbnik Gminy. 
 
(Projekt uchwały w załączeniu do protokółu – załącznik nr 3 i 4) 
 

W projekcie uchwały jest propozycja udzielenia z budżetu Gminy pomocy finansowej 
w kwocie 726.783,00 zł. Powiatowi Płońskiemu na realizację zadań: 
1) Przebudowa drogi powiatowej Zawidz – Osiek-Włostybory – Koziebrody – Raciąż 
w wysokości 201.828,00 zł.; 
2) Przebudowa drogi powiatowej Drobin – Gralewo – Mystkowo – 299.955,00 zł.; 
3) Przebudowa drogi powiatowej Młodochowo – Raciąż – 225.000,00 zł. 
 
Radni nie zgłaszali wniosków, ani uwag. Uchwała została podjęta jednogłośnie, 
udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
(1 radna opuściła obrady). 
 
 Przewodniczący Rady Gminy – przedstawił projekt uchwały w sprawie zasad 
i trybu przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami. 
 
(Projekt uchwały w załączeniu do protokółu – załącznik nr 5) 
 

Przewodniczący Rady Gminy wyjaśniał, że konsultacje dotyczą mieszkańców dwóch 
sołectw: Kraszewo-Gaczułty i Kraszewo-Czubaki, w związku ze zmianą granic tych 
sołectw, polegającą na przyłączeniu do Sołectwa Kraszewo-Czubaki miejscowości 
Kraszewo-Rory. 
 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
 
 Projekt uchwały w sprawie górnych stawek opłat ponoszonych przez 
właścicieli nieruchomości, którzy pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości 
ciekłych oraz właścicieli nieruchomości, którzy są zobowiązani zawrzeć umowę na 
odbieranie odpadów komunalnych – omówiła pani Monika Konczewska. 
 
(Projekt uchwały w załączeniu do protokółu – załącznik nr 6) 
 

Projekt uchwały został przygotowany w związku ze zmianą cennika usług, 
świadczonych przez podmioty wpisane do gminnego rejestru działalności 
regulowanej w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości. 
 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, udział w glosowaniu wzięło 14 radnych. 
 
 Następnie Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały                           
w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Raciąż w 2018r. 
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(Projekt uchwały w załączeniu do protoółu – załącznik nr 7). 
 

Zgodnie z przepisami prawa taki program przyjmowany jest na każdy rok. Środki 
finansowe przeznaczone na realizację zadań wyszczególnionych w Programie 
zabezpieczone są w budżecie Gminy Na 2018 rok. 
 
Radni nie zgłaszali uwag. Uchwała została podjęta jednogłośnie, udział w 
głosowaniu wzięło 14 radnych. 
 
 Przewodniczący Rady Gminy – przedstawił projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia Wieloletniego Programu Współpracy Gminy Raciąż z Organizacjami 
Pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na lata 2018 – 2022. 
 
(Projekt uchwały w załączeniu do protokółu – załącznik nr 8) 
 

Radni otrzymali projekt uchwały i mieli możliwość zapoznania się z treścią Programu. 
Nie zgłaszano uwag, ani innych propozycji. Uchwała została podjęta jednogłośnie, 
udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
 
 Projekt uchwały w sprawie ustalenia planu dofinansowania zawodowego 
nauczycieli na 2018 rok i maksymalnej kwoty opłat za kształcenie pobierane przez 
szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli – przedstawił pan Władysław 
Kwiatkowski – Kierownik Ref. Oświaty. 
 
(Projekt uchwały w załączeniu do protokółu – załącznik nr 9) 

 
  Wyodrębnia się fundusz na dofinansowanie doskonalenia zawodowego 
nauczycieli i doradztwa metodycznego w wysokości 1% planowanych rocznych 
środków na wynagrodzenia osobowe nauczycieli w kwocie: 44.729,00 zł. 
 Podział środków o których mowa w ust. 1 pomiędzy poszczególne szkoły 
przedstawia się następująco: 
1) Szkoła Podstawowa w Koziebrodach –   12.224,00 zł. 
2) Szkoła Podstawowa w Krajkowie       -     10.032,00 zł. 
3) Szkoła Podstawowa w Starym Gralewie  11.700,00 zł. 
4) Szkoła Podstawowa w Uniecku         -       10.773,00 zł. 
 
Radni nie zgłaszali się do dyskusji. Uchwała została podjęta jednogłośnie, udział                    
w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
 
 Następnie Przewodniczący Rady Gminy – przedstawił projekt uchwały w 
sprawie podziału Gminy Raciąż na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów 
oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym. 
 
(Projekt uchwały w załączeniu do protokółu – załącznik nr 10) 

 
Pani Sekretarz powiedziała, że w proponowanym podziale na okręgi wyborcze 
została uwzględniona miejscowość Kraszewo-Rory, w okręgu nr 10.
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Podział Gminy Raciąż na okręgi wyborcze  
 
 

Liczba mieszkańców Gminy Raciąż według stanu na dzień 31.12.2017r.  8285 
Liczba wybieranych radnych:        15 

Jednolita norma przedstawicielstwa:      552,34 
 

 
 

Nr 
okręgu 
wybor 
czego 

 

 
 
 
 

Granice okręgu wyborczego 

 
Liczba mieszkańców                 
wg stanu na dzień 

31.12.2017r. 

 
Liczba 

mandatów 
z wyliczenia 

w okręgu 
(poz.4:normę 

przedstawicie
lstwa) 

 
Liczba 

Mandatów z 
zaokrągleni

a 
(art. 419 §2 

Kodeksu 
wyborczego 

 

Liczba 
mieszkańców 
przypadających 

na mandat 
w okręgu 

(poz. 4:poz. 6) 

 
Uwagi 

(mandaty 
nadwyżko

we „-„ 
dodatkowe 

mandaty 
„+” ) 

w 
poszczególnych 

sołectwach 

ogółem 
w danym 

okręgu 

1 2 3 4 5 6 7 8 

 
 
 
1 

Sołectwa: 
Bogucin, Chyczewo, Kiełbowo, 
Stare Gralewo 
Sołectwo: 
Nowe Młodochowo 
Miejscowości: 
Nowe Młodochowo, 
Stare Młodochowo 

 
 
 
64, 29, 99, 
223, 114, 
48 

 
 
 
 
577 

 
 
 
 
1,05 

 
 
 
 
1 

 
 
 
 
577 

 

 
 
2 
 

Sołectwa: 
Dobrska – Kolonia, 
Dobrska -  Włościany, 
Kraśniewo, Złotopole, Wępiły 

 
142, 74, 95, 
83, 117 

 
511 

 
0,93 

 
1 

 
511 

 

 
3 

Sołectwa: 
Ćwiersk, Kaczorowy, Strożęcin 

110, 296, 
212 

 
618 

 
1,12 

 
1 

 
618 

 

 
4 

Sołectwa: 
Kozolin, Szapsk, Nowe Gralewo 

136, 218, 
115 

 
469 

 
0,85 

 
1 

 
469 

 

 
5 

Sołectwa: 
Jeżewo-Wesel, Unieck 

 
203, 390 

 
593 

 
1,08 

 
1 

 
593 

 

 
 
6 

Sołectwo: Charzyny 
Miejscowości: Charzyny, Sikory 
Sołectwa: 
Kodłutowo, Szczepkowo 

 
105, 28, 
319, 
207 

 
 
659 

 
 
1,2 

 
 
1 

 
 
659 

 
 

 
 
7 

Sołectwo: Kocięcin Brodowy 
Miejscowości: 
Kocięcin Brodowy, Kocięcin-Tworki 
Sołectwa:  
Nowy Komunin,  Stary Komunin 

 
144, 43, 
137, 100 

 
 
424 

 
 
0,77 

 
 
1 

 
 
424 

 

 
8 

Sołectwo: 
Koziebrody 

 
577 

 
577 

 
1,05 

 
1 

 
577 

 

 
 
9 

Sołectwa: 
Bielany, Druchowo, Malewo,          
Mała Wieś, 
Sołectwo: Młody Niedróż 
Miejscowości: Młody Niedróż, 
Stary Niedróż 

 
 
156, 69,  
35, 116,  
68, 54 

 
 
498 

 
 
0,91 

 
 
1 

 
 
498 

 
 

 Sołectwa:       
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10 

Budy Kraszewskie, Pólka-Raciąż 
Sołectwo: Kraszewo – Czubaki 
Miejscowości: Kraszewo-Czubaki, 
Kraszewo-Rory 

 
117, 273, 
149, 59 

 
598 

 
1,09 

 
1 

 
598 

 
 
11 

Sołectwa:  
Kraszewo-Falki, Kraszewo 
Podborne 
Żukowo-Strusie 
Sołectwo: Kraszewo – Gaczułty 
Miejscowości: Kraszewo-Gaczułty, 
Kraszewo-Sławęcin 

 
 
123, 127, 
47, 166, 56 

 
 
519 

 
 
0,94 

 
 
1 

 
 
519 

 

 
12 

Sołectwo:  Cieciersk 
Miejscowości: Cieciersk 
Żukowo-Wawrzonki 
Sołectwa: Łempino, Łempinek 

 
182, 233, 
189, 39 

 
 
643 

 
 
1,17 

 
 
1 

 
 
643 

 

 
13 

Sołectwa: 
Folwark-Raciąż, Kiniki, Pęsy, 
Sierakowo, Witkowo 

 
102, 107, 
33,163, 123 

 
528 

 
0,94 

 
1 

 
528 

 

 
 
14 

Sołectwa: 
Grzybowo, Krajkowo, Lipa, 
Żychowo 
Sołectwo: Kruszenica 
Miejscowości: Kruszenica, 
Krajkowo - Budki 

 
 
97,212, 66, 
107, 52, 45 

 
 
579 

 
 
1,05 

 
 
1 

 
 
579 

 

 
 
15 

Sołectwa: 
Drozdowo, Kossobudy 
Sołectwo:  Zdunówek 
Miejscowości: 
Draminek, Zdunówek 

 
 
174, 202, 
58, 58 

 
 
492 

 
 
0,89 

 
 
1 

 
 
492 
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Radni podjęli uchwałę jednogłośnie z proponowaną zmianą. Udział w głosowaniu 
wzięło 14 radnych. 
 
 Przewodniczący Rady Gminy – przedstawił projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na zakup nieruchomości gruntowych. 
 
(Projekt uchwały w załączeniu do protokółu – załącznik nr 11) 
 

Wójt Gminy wyjaśniał, że nabycie nieruchomości w Jeżewie-Wesel ma na celu 
uregulowanie stanu prawnego, gdyż działki te wchodzą w skład drogi gminnej. 
 
Radni podjęli uchwałę jednogłośnie, udział w głosowaniu wzięło 14 radnych.    
 
 Kolejny projekt uchwały dotyczył nieodpłatnego przejęcia przez Gminę Raciąż 
nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości Folwark-Raciąż, oznaczonej nr 
ew. działki 1674/38. 
 
(Projekt uchwały w załączeniu do protokółu – załącznik nr 12)    
 

Nieruchomość ta stanowi własność pani Stanisławy Kopczyńskiej. Nieruchomość 
obecnie zapewnia dojazd do działek sąsiadujących, zabudowanych budynkami 
mieszkalnymi.  
 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, udział w głosowaniu wzięło 14 radnych.  
 

Radni przyjęli plan pracy Rady Gminy na 2018 rok oraz plany pracy Komisji Rady na 
2018 rok. Uchwały zostały podjęte jednogłośnie, udział w głosowaniu wzięło 14 
radnych. 
 
 Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie podziału 
Gminy Raciąż na stałe obwody głosowania oraz ustalenia ich numerów, granic                      
i siedzib obwodowych komisji wyborczych: 
 
 
  

 
 

Numer 
obwodu 
głosowa

nia 

 
 
 

Granice obwodu głosowania 

 
 

Siedziba obwodowej 
komisji wyborczej 

 
 

Liczba 
mieszkańców 

w obwodzie 

Numer 
okręgu 

wyborczego 
w wyborach 

do rady 
gminy 

 
 
 

1 

 
Miejscowości: Bogucin, Chyczewo 
Ćwiersk, Dobrska-Kolonia, Dobrska-
Włościany, Kaczorowy, Kiełbowo, 
Kozolin, Kraśniewo, Nowe Gralewo, 
Nowe Młodochowo, Stare Gralewo, 
Stare Młodochowo, Strożęcin,  Szapsk, 
Wępiły, Złotopole           
                                                                                                           

 
 
 

Szkoła Podstawowa 
w Starym Gralewie 
Stare Gralewo 13 

09-166 Stare Gralewo 

 
 
 
 

2175 

 
 
 

1, 2, 
3, 4 
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2 

 
Miejscowości: Charzyny, Jeżewo-Wesel, 
Kocięcin Brodowy, Kocięcin-Tworki, 
Kodłutowo, Nowy Komunin, Sikory, 
Stary Komunin, Szczepkowo, Unieck 
 

 
Szkoła Podstawowa 

w Uniecku 
Unieck 80 

09-140 Raciąż 

 
 

1676 

 
 

5, 6, 7 

 
 

3 
 

 
Miejscowości: Bielany, Druchowo, 
Koziebrody, Malewo, Mała Wieś, 
Młody Niedróż, Stary Niedróż 

 
Szkoła Podstawowa 

w Koziebrodach 
Koziebrody 5 
09-140 Raciąż 

 
 

1075 

 
 

8, 9 

 
 
 

4 

 
Miejscowości: Budy Kraszewskie,  
Cieciersk, Folwark-Raciąż, Kiniki, 
Kraszewo-Czubaki, Kraszewo-Falki, 
Kraszewo-Gaczułty, Kraszewo Podborne, 
Kraszewo-Sławęcin, Kraszewo-Rory, 
Łempino, Łempinek, Pęsy, Pólka-Raciąż, 
Sierakowo, Witkowo, Żukowo-Strusie, 
Żukowo-Wawrzonki 
 

 
 

Zespół Szkół 
w Raciążu 

ul. Kilińskiego 64 
09-140 Raciąż 

 
 
 
 

2288 

 
 
 

10, 11, 
12, 13 

 

 
5 

 
Miejscowości: Draminek, Drozdowo, 
Grzybowo, Kossobudy, Krajkowo-Budki, 
Krajkowo, Kruszenica, Lipa, Zdunówek, 
Żychowo 
 

 
Szkoła Podstawowa 

w Krajkowie 
Krajkowo 8 

09-140 Raciąż 

 
 

1071 

 
 

14, 15 

 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
 
 
Ad.pkt 8. 
  
Po wyczerpaniu porządku dziennego, Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady 
XXXI sesji Rady Gminy. 
 
 
 
                                                                                   Przewodniczący Rady Gminy 
 
                                                                                         Jarosław Jaworski 
 
 
 
 
Protokółowała: 
R.Kaźmierczak 


